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Protokół Nr XXX/13  
 

            z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 22.lipca 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Obrady trwały od godz. 9.15 do godz. 14.45. 
Zgodnie z załączonymi listami obecności w sesji uczestniczyło 12 radnych (nieobecni: 
radna Agata Segda, radny Jarosław Szymański, radny Władysław Strózik), sołtysi 
oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik. 
            Otwarcia XXX jubileuszowej sesji dokonał pan Piotr Terlecki - 
Przewodniczący Rady Gminy. Powitał wszystkich uczestników, stwierdził kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał, po czym odczytał niżej 
proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej uznania lasów na 

terenie Gminy Gnojno za ochronne. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o wspólnej organizacji 

dożynek powiatowych w 2013 roku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej lokali mieszkalnych, stanowiących własność Gminy Gnojno 
na rzecz najemców. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonej w Gnojnie. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXV/168/12 Rady Gminy Gnojno z 
dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasenta. 

12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

            Po odczytaniu ww. porządku obrad przewodniczący zaproponował 
wprowadzenie po punkcie 3 punktu 4 w brzmieniu: „odczytanie protokołu ze 
wspólnego posiedzenia stałych komisji rady” oraz po punkcie 11 kolejnego punktu  w 
brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do tworzenia Lokalnej 
Organizacji Turystycznej”.  
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Następnie radny Kazimierz Banasik złożył rezygnację z pełnienia funkcji 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad punktu w takim brzmieniu (po punkcie 13.). 
             Kontynuując obrady przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone 
propozycje zmian (głosowano oddzielnie nad każdym punktem). 
„Za” wprowadzeniem powyższych punktów do porządku obrad głosowało 12 
radnych. W wyniku przeprowadzonego głosowania zmianie uległa numeracja a 
porządek obrad składa się z 17 punktów. 
W dalszej części obrad odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem całościowego 
porządku obrad („za”  głosowało 12 radnych). 
 
Do punktu 2-go. 
 
               Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
               Do treści protokołu Nr XXIX/13 z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 
14. czerwca 2013 roku, nie wniesiono uwag. W związku z tym, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania jawnego, „za” jego przyjęciem głosowało 12 radnych. 
 
Do punktu 3-go. 
 
                Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
                Sprawozdanie o którym mowa wyżej, stanowiące załącznik do protokołu, 
odczytała pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy. 
 
Do punktu 4-go. 
 
                Odczytanie protokołu ze wspólnego posiedzenia stałych komisji rady. 
                Z treścią przedmiotowego protokołu z posiedzenia odbytego w dniu 11. 
lipca 2013 roku zapoznał zebranych radny Stanisław Wesołowski (kserokopia 
protokołu – w załączeniu). 
Do treści wymienionego protokołu uwagi wnieśli: 
- radny Stanisław Wcisło stwierdził że, sugerując podjęcie skutecznych działań na 
rzecz wyeliminowania stresu u uczniów w dniach egzaminów, miał na myśli 
prowadzenie zajęć dydaktycznych z dziećmi, które uodparniają na stres, 
systematycznie przez cały rok; 
- radny Tomasz Pasternak oznajmił natomiast, że cykl spotkań z  mieszkańcami gminy 
odbyto w sprawie pozyskania terenów pod uprawy roślin energetycznych, które będą 
wykorzystywane w mającej powstać bioelektrowni, a nie jak zostało napisane w 
protokole – pod budowę biogazowni. 
 
Do punktu 5-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
                 Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie oraz objaśnienia do WPF 
zreferowała pani skarbnik. Stwierdziła m.in., że WPF uległ zmianie w zakresie 
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dostosowania dochodów i wydatków do wielkości ujętych w uchwale w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok.  
               Aby uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w WPF była dla wszystkich 
zrozumiała i czytelna radny Stanisław Wcisło zasugerował umieszczanie przy każdej 
zmienianej pozycji objaśnień, skąd pozyskano środki, i w jakiej wysokości. 
               Pani skarbnik odnosząc się do poruszonej kwestii oznajmiła, że 
konsekwencją takiego działania będą co najmniej trzy dodatkowe strony tzw. 
„opisówki”. Dodała jeszcze, że są to rzeczy trudne do zrozumienia dla zwykłego laika. 
Abstrahując jednakże od tego złożyła ustną deklarację, że na następną sesję rady 
spróbuje przygotować materiały zgodnie z sugestią pana radnego. 
               Po złożonej deklaracji przez panią skarbnik radny skonstatował, że 
najbardziej banalną rzecz można zagmatwać, a rzecz z pozoru skomplikowaną tak 
przedstawić, że będzie ona zrozumiała dla każdego. 
W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał przedmiotowy projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się”- 0 
(radny Dominik Wójcik był nieobecny na sali obrad podczas głosowania). 
Uchwała Nr XXX/198/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 6-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
                 Projekt uchwały w sprawie, o której mowa wyżej, przedłożyła pani 
skarbnik, po czym dokonała szczegółowej analizy wszystkich załączników. 
                 Radny Stanisław Wcisło wnioskował o zwoływanie posiedzeń Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów przed każdą sesją, na której rada będzie procedować 
nad zmianami w budżecie gminy, oraz o przedkładanie - przed podjęciem uchwały - 
wniosków z posiedzeń komisji. 
Po tym stwierdzeniu radny Stanisław Wesołowski zwrócił się z prośbą do pani wójt o 
zawiadamianie przewodniczącego komisji o terminie mającego się odbyć posiedzenia. 
                 Podczas analizy zał. nr 1 do projektu uchwały radna Maria Woźniak 
zapytała, jaką mamy gwarancję, że przyznane promesy wpłyną w tym roku na konto 
gminy. 
Pani skarbnik odpowiadając stwierdziła, że pisemnego zapewnienia jeszcze nie ma. 
Wyjaśniła, że do budżetu zamiast przyznanej dotacji w wysokości 350.000,00 zł 
została wprowadzona kwota 131.963,00 zł, ponieważ gmina podpisała umowę na 
realizację zadania pn: „Przebudowa drogi gminnej nr 323002T na odcinku Gnojno-
Poręba”, gdzie kwota dofinansowania miała wynieść 236.00 zł, ale po przetargu uległa 
weryfikacji do kwoty 177.000 zł. 
Aby uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy były bardziej przejrzyste – pani 
skarbnik została zobowiązana do zamieszczania informacji dotyczących uwolnienia 
środków z zadań inwestycyjnych i ich docelowego przeznaczenia (sugestia pani radnej 
Marii Woźniak). 
Kontynuując analizę załączników do uchwały pani skarbnik poinformowała, że do zał. 
nr 2 wprowadzone zostały dwa nowe zadania pn: „Przebudowa świetlicy wiejskiej w 
Raczycach” i „Przebudowa budynku Domu Ludowego w Janowicach Raczyckich 
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wraz z rewitalizacją terenu wokół budynku” oraz, że łączna wartość planowanych do 
realizacji zadań w roku 2013 wynosi 15.000,00 zł,  po 7.500,00 zł na każde zadanie. 
          Po analizie wszystkich załączników do projektu uchwały pani radna Maria 
Woźniak wysunęła konkluzję, że jej zdaniem planowane dochody ze sprzedaży 
majątku są niewykonalne. 
          Do poruszonej kwestii odniosła się pani skarbnik i stwierdziła m.in.., że jeżeli 
tak się stanie wówczas zmniejszeniu ulegną albo dochody majątkowe, albo część 
środków zostanie przesunięta z niewykonanych inwestycji lub wprowadzona z 
wolnych środków. Dodała jeszcze, że ma nadzieję, iż najemcy wykupią wszystkie 
mieszkania w Domu Nauczyciela w Gnojnie. 
          Pani radna kontynuując podkreśliła, że nie uda się sprzedać majątku za kwotę 
700.000,00 zł. 
          Pan przewodniczący zripostował, że nie jesteśmy w stanie niczego przewidzieć 
do końca. Dopowiedział także, że nad realizacją budżetu czuwa pani skarbnik, której 
ufa jak mało komu. 
          Natomiast pani wójt skonstatowała, że wszystko wskazuje na to, iż jeszcze w 
bieżącym roku zostanie zbyta działka, będąca własnością gminy, pod budowę 
bioelektrowni oraz mieszkania w Ośrodku Zdrowia w Balicach. 
          Z uwagi na brak pytań przewodniczący obrad poddał rzeczony projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/199/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Do punktu 7-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej uznania lasów na 
terenie Gminy Gnojno za ochronne. 
            Uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały odczytał przewodniczący 
obrad – pan Piotr Terlecki. 
W związku z brakiem pytań (temat uznania lasów za ochronne był przedmiotem 
wspólnego posiedzenia stałych komisji rady) – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/200/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o wspólnej organizacji 
dożynek powiatowych w 2013 roku. 
             Projekt uchwały, o której mowa wyżej, odczytał sekretarz gminy. 
             Po odczytaniu projektu uchwały radny Stanisław Wcisło zapytał, w jakiej 
wysokości gmina Gnojno będzie partycypować w kosztach organizacji dożynek oraz, 
co będzie zawarte w porozumieniu. 
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              W odpowiedzi na pytanie pan prawnik stwierdził, że był autorem projektu 
uchwały i dodał że, zawieranie porozumień o wspólnej organizacji dożynek nie jest 
powszechnie stosowane. Kontynuując swoją wypowiedź oznajmił, że trudno na tym 
etapie sprecyzować treść porozumienia. W porozumieniu będą na pewno zawarte dane 
dotyczące wkładu stron, kto za co odpowiada oraz kwestie personalne (skład 
komitetów organizacyjnych). 
             Pan przewodniczący doprecyzował, że w budżecie gminy przeznaczono na 
organizację dożynek kwotę w wysokości 15.000,00 zł. Ponadto poinformował, że pani 
wójt wystosowała listy intencyjne do przedsiębiorców o wsparcie finansowe tego 
przedsięwzięcia. 
Ponieważ nie było więcej pytań i uwag do przedłożonego projektu – przewodniczący 
obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/201/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 9-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemców lokali mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Gnojno.  
              Radna Maria Woźniak zapytała, w jakim obrzeżu od budynku znajduje się 4 
arowa działka na której jest usytuowany Dom Nauczyciela w Gnojnie. Pan 
przewodniczący odpowiedział, że 4 mery od strony wschodniej, południowej i 
zachodniej. Następnie pani skarbnik poinformowała, jaka jest, zgodnie z operatem 
szacunkowym, cena poszczególnych lokali (materiały – w załączeniu). 
Kontynuując ten temat radna Maria Woźniak wniosła o usankcjonowanie kwestii 
użytkowania garaży przez mieszkańców budynku (temat podnoszony na posiedzeniu 
stałych komisji rady). Pan przewodniczący zadeklarował, że temat garaży będzie 
rozwiązany w sposób kompleksowy. Pani wójt oznajmiła natomiast, że sprawa 
użytkowania garaży zostanie uregulowana, w chwili zakupu mieszkań, poprzez 
zawarcie umów na czas określony. 
              W związku z brakiem pytań przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/202/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 10-go. 
 
                Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonej w Gnojnie, stanowiącej własność Gminy Gnojno. 
               Wszystkie kwestie dotyczące przedmiotowej nieruchomości wyjaśniła pani 
wójt. Stwierdziła m.in., że działkę o pow. 0,0216 ha zamierza nabyć pani Justyna 
Kuranda oraz dodała, że koszty aktu notarialnego, wyceny i podziału działki, pokrywa 
nabywca. 
Z uwagi na brak pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się’ – 0. 
Uchwała Nr XXX/203/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
              Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/168/12 Rady Gminy Gnojno 
z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
              Szczegółowych wyjaśnień dotyczących sugerowanych zmian udzielił pan 
Mariusz Grunt. Oznajmił, że zapisy procedowanej uchwały umożliwiają mieszkańcom 
uiszczanie opłaty za więcej niż jeden miesiąc z góry w: kasie Urzędu Gminy               
w Gnojnie, na rachunek bankowy gminy oraz u inkasenta. Pan prawnik dopowiedział 
również (temat podniesiony przez radnego Jerzego Gierczaka), że ściągalność tych 
opłat następować będzie na podstawie przepisów ustawy „Ordynacja podatkowa”.  
W związku z brakiem pytań i uwag odbyło się głosowanie nad przyjęciem uchwały.  
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/204/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 12-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasenta. 
              Zasadność podjęcie przedmiotowej uchwały objaśnił sekretarz gminy – pan 
Piotr Bębas. Pan prawnik dopowiedział, że inkasentem opłat będzie pracownik Urzędu 
Gminy, który nie będzie pobierał wynagrodzenia prowizyjnego, chociaż taką 
możliwość dopuszcza art. 6l ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach, tylko wynagrodzenie miesięczne ustalone przez kierownika zakładu, czyli 
wójta gminy. 
              W trakcie dyskusji wysunięto wiele propozycji i sugestii dotyczących 
sposobu pobierania opłat za odbiór odpadów. Sołtys z Pożog  - pan Marian Okraj 
zaproponował, mając na uwadze przede wszystkim ludzi w podeszłym wieku, aby 
umożliwi ć sołtysom pobieranie opłat za śmieci, a tym samym dać im szansę na 
uzyskanie dodatkowego wynagrodzenia. Z kolei radny Stanisław Wcisło proponował 
stworzenie takich warunków, aby mieszkańcy mieli możliwość dokonywania opłat 
jednocześnie i za wodę, i za śmieci. Pani wójt stwierdziła, że może być z tym problem, 
ponieważ inkasent dokonuje poboru opłat za wodę raz na kwartał. Radny Jerzy 
Kwiecień argumentował, że nie powinno być z tym problemu, bo wie z autopsji, że 
urządzenie do poboru wody jest tak skonstruowane, że można pobierać opłaty i za 
wodę, i za odpady. Radny Gustaw Treliński oznajmił natomiast, nawiązując do 
wypowiedzi pana sołtysa, że rada nie może niczego narzucić sołtysom, dlatego szuka 
dogodnej alternatywy i racjonalnego rozwiązania problemu.  
               Kontynuując ten temat pani radna Maria Woźniak zapytała, czy inkasent 
otrzyma wyższy ryczałt na dojazdy oraz zwróciła się z prośbą do pana 
przewodniczącego obrad o dopilnowanie, aby zostały wysłane (doręczone) 
upomnienia do mieszkańców, którzy nie dokonali wpłat za odbiór odpadów w 
terminie. Potem pani skarbnik - w odpowiedzi na pytanie pana Henryka Kaszy – 
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sołtysa wsi Kostera – stwierdziła, że mieszkańcy złożyli 1137 deklaracji, na dzień 19 
lipca wpłat dokonało 530 osób, a do gminy z tytułu opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi wpłynęło 15.000,00 zł. Pani wójt poinformowała natomiast, 
że tylko niewielki procent mieszkańców, stale zameldowanych na terenie gminy, nie 
złożyło w ogóle deklaracji. Z kolei pani sołtys z Raczyc podniosła problem 
wpisywania w deklaracje studentów. Oznajmiła, że przekazała mieszkańcom 
informację, jaką uzyskali sołtysi od pana prawnika podczas szkolenia, że należy 
wpisywać takie osoby lub przedłożyć stosowne zaświadczenia (z akademika lub 
innego miejsca pobytu). I co się okazało. Wielu mieszkańców składając dokumenty w 
urzędzie było informowanych, że nie ma takiej konieczności. Do poruszonego 
zagadnienia odniosła się pani wójt i oświadczyła, że trwa weryfikacja deklaracji i że 
wszystkie sporne kwestie wkrótce zostaną wyjaśnione. Pani sołtys z Wólki 
Bosowskiej, odnosząc się do propozycji pana sołtysa z Pożóg powiedziała, że pomysł 
zbierania opłat za śmieci przez sołtysów – jest pomysłem nietrafionym i 
czasochłonnym. Pan Marian Okraj zripostował wypowiedź i stwierdził, że wobec tego  
ma, jako sołtys, problemy z organizacją pracy. Kontynuując ten wątek pan sołtys z 
Kostery oświadczył, że gdyby się tak dało, można by  zbierać opłaty za śmieci razem z 
podatkami.  
             Aby rozwiać wszelkie wątpliwości – zgodnie z sugestią pana 
przewodniczącego – pan sekretarz odczytał projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie. 
Po przytoczeniu treści uchwały pan prawnik zakomunikował, że procedowana 
uchwała zawiera zapisy, stanowiące niezbędne minimum, które nie mogą być 
uchylone przez nadzór wojewody. Radna Maria Woźniak skonstatowała, że inkasent 
powinien się rozliczać w terminie 3. dni roboczych, a nie 5.dni i sugerowała aby taki 
zapis umieścić w treści uchwały (pani radna zaznaczyła, że jej sugestii nie należy 
traktować jako poprawki do uchwały). Pan prawnik odnosząc się do tej sugestii 
podkreślił, że termin 5 dni jest terminem optymalnym. Radny Stanisław Wcisło 
podsunął myśl, aby zamieścić zapis zobowiązujący inkasenta do dokonywania wpłat w  
możliwie najkrótszym terminie, nie dłuższym niż 5 dni. Wówczas pan prawnik 
zaakcentował, że tam gdzie mamy do czynienia z odpowiedzialnością karno-
skarbową, zapis musi być precyzyjny. 
Reasumując powyższe - pan przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/205/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 13-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do tworzenia Lokalnej 
Organizacji Turystycznej. 
           Z treścią przedmiotowego projektu uchwały zapoznał zebranych sekretarz 
gminy. 
Ponieważ nikt nie zgłaszał uwag i nie zadawał pytań – przewodniczący poddał 
rzeczony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXX/206/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie w obradach uczestniczyło 11 radnych (radny Tomasz Pasternak ok. godz. 
13 opuścił salę obrad). 
 
Do punktu 14-go. 
 
             Rozpatrzenie rezygnacji złożonej przez radnego Kazimierza Banasika. 
             Zgodnie z prośbą radnego Stanisława Wesołowskiego - rezygnację z funkcji 
przewodniczącego komisji rewizyjnej pan radny uzasadnił następująco: 
- „takiej decyzji nie podejmuje się z dnia na dzień. W moim przypadku jest ona 
konsekwencją długich przemyśleń i obserwacji tego, co się dzieje w gminie. Moim 
zdaniem nie powinno tak być, że przyklaskujemy działaniom, które nie do końca 
akceptujemy. I nie mam tu bynajmniej na myśli kwestii udzielenia absolutorium, bo 
pani wójt robi to, co do niej należy. Żeby nie być gołosłownym pozwoliłem sobie na 
porównanie zarobków kierowników jednostek w gminie Szydłów – o wiele bogatszej - 
i w naszej gminie. Są to dane ogólnodostępne i każdy może się z nimi zapoznać, 
wchodząc na stronę Biuletynu Informacji Publicznej. I tak, kierownik GZOS w 
Gnojnie zarobił w 2012 roku o 11.000,00 więcej od kierownika GZOS w Szydłowie, a 
kierownik GOPS – o 37.000,00 więcej!  I co ciekawe. Kierownik GOPS w Gnojnie 
zarobił więcej od sekretarza gminy i od skarbnika gminy, który zarządza wszystkimi 
finansami. Według mnie te proporcje powinny wyglądać nieco inaczej. A komisja 
rewizyjna, jak sama nazwa wskazuje, powinna szukać nieprawidłowości i wytykać 
błędy. Następna sprawa dotyczy szkolnictwa i wyniku egzaminu gimnazjalnego. 
Dyrektorzy szkół tłumaczyli, że dlatego wypadł tak słabo, bo do średniej były brane 
nie te przedmioty co powinny, a tak w ogóle to wszystkiemu winne są dzieci i rodzice. 
Natomiast nauczyciele dobrze uczą i nie są niczemu winni. Jeżeli jest tak dobrze, to 
dlaczego radny Gustaw Treliński, notabene członek komisji rewizyjnej, wozi swoje 
dzieci do szkoły w Chmielniku? Nie znam przyczyny. Widocznie uznał, że albo u nas 
w szkołach jest za niski poziom, albo nauczyciele źle uczą. I tu nasuwa się kolejna 
refleksja dotycząca ponad połowy nauczycieli, pochodzących z innych gmin. Czyli 
co? Byli tak nieudolni, że nie mogli znaleźć pracy u siebie, czy przyczyna tkwi w 
czym innym? Moim zdaniem należałoby wyciągnąć z tego wnioski i odpowiedzieć 
sobie na pytanie, dlaczego tak się dzieje? Bo rolą przewodniczącego komisji 
rewizyjnej jest m.in. szukanie przyczyn takiego stanu rzeczy. Ile zaoszczędziliśmy na 
reformie szkolnictwa wie dokładnie radna Maria Woźniak i może te dane przedstawić. 
Reasumując to wszystko oraz biorąc pod uwagę całokształt – podjąłem decyzję o 
rezygnacji z pełnionej funkcji”. 
Dyskusja: 
- Przewodniczący obrad – nie ukrywam, że jest to dla mnie spore zaskoczenie. Szkoda, 
że pan radny nie podniósł tych tematów na wspólnym posiedzeniu stałych komisji 
rady. 
- Radny Kazimierz Banasik – chciałem, żeby słyszeli to i sołtysi, i radni. I żebyśmy się 
wspólnie zastanowili, jak te rzeczy naprawić. 
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- Przewodniczący obrad – widać, że pan radny jest dobrze przygotowany 
merytorycznie, bo ja nie mam takiej wiedzy i wiem tylko, ile zarabia wójt gminy. 
- Radny Kazimierz Banasik – moim zdaniem wynagrodzenie wójta nie jest 
wygórowane, tylko wynagrodzenia niektórych pracowników. 
- Przewodniczący obrad – pan radny przedstawił wiele zarzutów. Mam w związku z 
tym pytanie do pani wójt. Czy pani dawała podwyżki pracownikom, których wymienił 
pan radny? 
- Wójt gminy – problem wynagrodzeń w GOPS był poruszany na sesji w ubiegłym 
roku. Prosiłam wówczas państwa o dyspozycje,  komu i ile mam ewentualnie zabrać. 
Tylko jak ja mam to zrobić, skoro żaden z pracowników nie otrzymał podwyżki za 
mojej kadencji? Poza tym informowałam już o tym, że GOPS jest realizatorem 
projektu, za który pani kierownik pobiera dodatkowe wynagrodzenie, nie obciążające 
w żadnym razie budżetu gminy. 
- Radny Kazimierz Banasik – zgadzam się z panią, ale jest to wynagrodzenie 
wynikające ze stosunku pracy, które jest wyższe, w porównaniu z rokiem 2011, o 
10.000,00 zł, mimo że nie było podwyżki. 
- Wójt gminy – bo GOPS realizuje dodatkowy projekt. Natomiast jeżeli państwo 
podejmiecie inną decyzję – wówczas ośrodek nie będzie realizował żadnych 
projektów. 
- Przewodniczący obrad – pan jako radny ma również prawo do proponowania „cięć” 
w administracji. 
- Radny Kazimierz Banasik – jak już wcześniej powiedziałem, zadaniem komisji 
rewizyjnej jest szukanie błędów i próba ich naprawienia. I proszę tego nie traktować 
jako złośliwość z mojej strony. 
- Przewodniczący obrad – nie traktuję tego w takich kategoriach, tylko jestem 
zaskoczony między innymi podważaniem przez pana radnego wyników reformy 
oświaty. 
- Wójt gminy -  ja już państwa wcześniej informowałam, że w Szkole Podstawowej w 
Gnojnie są zatrudnieni sami nauczyciele dyplomowani, z długoletnim stażem pracy, 
którzy otrzymują wysokie wynagrodzenia zgodnie z Kartą Nauczyciela. I nic w tym 
temacie nie mogę zrobić. 
- Radny Kazimierz Banasik – nie wiemy, ile zarabiają nauczyciele, bo te dane nie są 
zamieszczane na stronie bip. Tylko pytam - co zyskaliśmy na reformie, jeżeli 
wcześniej klasa liczyła 24 uczniów, a teraz klasy liczą ponad 30 uczniów? 
- Wójt gminy – to nie dotyczy wszystkich klas. W nowym roku szkolnym w 
gimnazjum planujemy utworzenie trzech klas trzecich między innymi po to, aby nie 
wypłacać nauczycielom jdu, ale wynagrodzenia za faktycznie przepracowane godziny. 
Dodatkowo w klasach trzecich niektóre zajęcia są organizowane w grupach. Ale to, co 
zaoszczędzimy musimy wydać na stworzenie dwóch dodatkowych oddziałów „O” w 
Szkole Podstawowej w Raczycach i w Gnojnie. 
- Radna Maria Woźniak – proponuję zorganizować akcję informacyjną dla rodziców, 
ze wskazaniem plusów, związanych z wcześniejszym wysyłaniem dzieci do I klasy. 
- Wójt gminy – według mnie zapewniamy dzieciom wszystko to, co powinniśmy: 
dowóz, wyżywienie, opiekę. 
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- Radny Stanisław Wesołowski – wracając do meritum – czy są to jedyne powody, 
które skłoniły pana do złożenia rezygnacji z pełnionej funkcji, czy są jeszcze jakieś 
inne powody, o których wolałby pan nie mówić? 
- Radny Kazimierz Banasik - nie ma innych powodów oprócz tych, które wymieniłem.  
Jeszcze jest jedna sprawa. Nie zwołuję posiedzeń komisji, żeby nie generować 
dodatkowych kosztów, ale śledzę na bieżąco to, co się dzieje w gminie, korzystając z 
różnych źródeł informacji, w tym z Internetu. 
- Przewodniczący obrad – dobrym wyjściem byłoby nie czytać tego, co jest napisane 
w Internecie. 
- Wójt gminy – jeżeli jest taka wola z państwa strony - mogę zapewnić, że w 
przyszłości GOPS nie będzie realizował żadnych projektów, a pracownicy będą 
otrzymywać wyłącznie wynagrodzenie zagwarantowane w umowie o pracę. 
- Radny Kazimierz Banasik – mnie nie chodzi o to, żeby nie realizować projektów, 
dzięki którym ludzie zdobywają nowe zawody a pracownicy zarabiają dodatkowe 
pieniądze. Chodzi mi o zachowanie właściwych proporcji i urealnienie wynagrodzeń. 
- Wójt gminy – konstruując budżet na przyszły rok możecie obniżyć kwotę na 
funkcjonowanie GOPS, a mnie nie pozostanie wtedy nic innego, jak aneksowanie 
umów. 
- Radny Kazimierz Banasik – do GOPS została przyjęta jeszcze jedna osoba. Czy 
wobec tego wystarczy pieniędzy, które zostały zaplanowane na działalność ośrodka w 
budżecie gminy na 2013 rok? 
- Wójt gminy – koszty zatrudnienia asystenta rodziny są w całości pokrywane z 
budżetu wojewody. 
- Radna Maria Woźniak – jestem znana z tego, że mam odwagę powiedzieć głośno 
pewne rzeczy, które często budzą kontrowersje i są szeroko komentowane w pewnych 
środowiskach. Jeżeli chodzi o budżet, trochę mnie „zabolało” stwierdzenie pani wójt 
(na jednej z wcześniejszych sesji), że jaki budżet radni uchwalili – taki realizuje. 
Tylko, jaką wiedzę mają radni na temat budżetu w momencie jego uchwalania?  Moim 
zdaniem kierownicy powinni z dużym wyprzedzeniem przekazać potrzeby dotyczące 
wysokości środków na funkcjonowanie podległych jednostek, aby na tej podstawie 
pani wójt mogła przygotować projekt budżetu. Jak było z tegorocznym budżetem – 
dobrze wiemy. Była połowa stycznia, kiedy zebrały się komisje stałe rady, aby nad 
nim dyskutować. Aby uniknąć tego typu sytuacji proponuję, aby już w miesiącu 
październiku kierownicy jednostek przygotowali projekt budżetu, który zostanie 
przedłożony na posiedzeniu stałych komisji rady. 
- Skarbnik gminy – projekt budżetu otrzymujecie do 15.listopada danego roku. I nic 
nie stoi na przeszkodzie, aby po tym terminie zwołać posiedzenie wszystkich komisji, 
poświęcone analizie materiałów. 
- Radna Maria Woźniak – kierownicy powinni przygotować takie materiały (w tym 
kalkulacje dotyczące płac), które będą zrozumiałe dla każdego radnego. 
- Skarbnik gminy – konstruowanie projektu budżetu należy do wyłącznej kompetencji 
wójta gminy. I do tych materiałów, które powstają na podstawie cząstkowych danych 
od kierowników jednostek, powinni się odnieść radni. 
- Radna Maria Woźniak – wracając do dysproporcji między wynagrodzeniami powiem 
tak: „to jest łamanie kręgosłupów pracownikom”. Jeden się napracuje i niewiele 
zarobi, natomiast inny, oprócz tego że ma wysokie wynagrodzenie, jeszcze ma 
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możliwość dodatkowego zarobkowania. Wrócę jeszcze do realizacji projektu. Mój syn 
pracuje w firmie, która wygrała duży konkurs. I tam do realizacji projektu są 
delegowane osoby, zgodnie z potrzebami i niekoniecznie na cały etat, na których firma 
jeszcze zarabia, bo wykonują dodatkowe czynności. Proszę państwa – nie może być 
tak, że pracownik zatrudniony na podstawie umowy o pracę w tym samym czasie 
realizuje projekt, za który otrzymuje dodatkowe wynagrodzenie. To jest nierealne i 
nieetyczne. 
- Przewodniczący obrad – były wójt - pan Stanisław Korzec – podczas uchwalania 
budżetu proponował pracownikom 5% podwyżkę płac, natomiast pan Zbigniew Janik 
podwyższał płace kwotowo. I nie były to małe kwoty. Stąd się wzięły między innymi 
takie duże dysproporcje między poszczególnymi pracownikami, które pani wójt 
zastała po objęciu funkcji. W tym roku - zgodnie z wcześniejszą sugestią – będziemy 
analizować projekt budżetu, krok po kroku, w terminie przewidzianym w podjętej 
uchwale z 2010 roku.  
- Radny Stanisław Wesołowski – odnosząc się do wypowiedzi pani radnej chciałem 
zaznaczyć, że wszystkie terminy wynikające z trybu uchwalania budżetu zostały przez 
panią wójt zachowane. (Po tym stwierdzeniu pan radny przytoczył wybrane akapity z 
treści uchwały). Jedyna nieprawidłowość polegała na tym, że pan przewodniczący 
rady zbyt późno zwołał posiedzenia stałych komisji, które winno się było odbyć w 
terminie 14 dni od daty przekazania projektu budżetu. 
- Radna Maria Woźniak – było za mało czasu na dokonywanie jakichkolwiek korekt w 
projekcie budżetu. Poza tym, żeby zgłaszać poprawki – trzeba mieć dostateczną 
wiedzę na dany temat. Dlatego kierownicy jednostek powinni uczestniczyć w 
posiedzeniu komisji i wyjaśniać wszystkie kwestie dotyczące konstruowanego 
budżetu. 
- Wójt gminy – kwoty przeznaczone na wynagrodzenia w roku 2011 i 2012 są 
porównywalne, ponieważ w tym czasie nie było żadnych podwyżek, jedynie wypłaty 
nagród jubileuszowych. 
- Przewodniczący obrad – nie wiem, czy się dobrze rozumiemy, ale my dajemy 
wyraźne sygnały pani wójt, gdzie należy szukać oszczędności. 
- Radna Maria Woźniak – dyskusja jest potrzebna; uważam, że należy podjąć działania 
i wyeliminować tak duże dysproporcje między płacami poszczególnych pracowników. 
- Radny Kazimierz Banasik – komisja rewizyjna na jednym z posiedzeń wnioskowała 
o urealnienie płac, zgodnie z zajmowanymi stanowiskami. Niestety, ale do dzisiaj ten 
wniosek nie został zrealizowany. I teraz przykład. Sekretarz gminy Gnojno zarabia o 
10.000,00 zł więcej od sekretarza gminy Szydłów, ale powinien zarabiać więcej od 
innych pracowników urzędu. 
- Wójt gminy- trzeba o tych rzeczach mówić głośno, ale to nie jest powód do składania 
rezygnacji z pełnionej funkcji. 
- Radny Kazimierz Banasik – jako przewodniczący komisji rewizyjnej czuję pewien 
dyskomfort, kiedy ludzie mnie pytają: po co Ty tam jesteś, skoro nie reagujesz na 
pewne nieprawidłowości? 
- Przewodniczący obrad – w kwestii płac przyznaję panu radnemu rację, ale jeżeli 
chodzi o wyniki egzaminów – nie mamy, jako radni, na to wpływu. Składa się na to 
wiele czynników, niezależnych od nas. 
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- Wójt gminy – temat, który poruszył pan radny jest tematem ważnym, a jednocześnie 
trudnym. Dlatego proszę o sugestie z państwa strony dotyczące sposobu jego 
rozwiązania. 
- Radny Jerzy Klamczyński – proponuję nie przyjmować rezygnacji pana radnego. 
Proponuję natomiast, abyśmy się wspólnie zastanowili nad rozwiązaniem problemu, 
który podniósł pan przewodniczący.  
- Radny Stanisław Wcisło – po wysłuchaniu radnego Kazimierza Banasika można 
odnieść wrażenie, że albo nie chce poruszać pewnych trudnych spraw, albo 
rzeczywiście czuje dyskomfort, bo wnioski, które zgłosiła komisja, nie są realizowane. 
Wiem to na swoim przykładzie. W lipcu ub. roku zgłosiłem wniosek o przygotowanie 
informacji na temat reformy oświatowej. Materiały, o które musiałem się kilkakrotnie 
upominać, otrzymałem w m-cu styczniu następnego roku. Podobnie było z wnioskiem 
zgłoszonym przez radną Marię Woźniak, który również dotyczył spraw oświatowych. 
Informacja, o którą prosiła, została przygotowana dokładnie na tym samym arkuszu. 
Nikt się nawet nie pokusił, żeby to przygotować w innej formie. To nie jest poważne 
traktowanie radnych. Rozumiem zachowanie przewodniczącego komisji rewizyjnej i 
jego determinację. Bo jeżeli mówi o pewnych rzeczach i wytyka błędy, i nic się z tym 
nie robi – to jego dzisiejsza rezygnacja jest w pełni uzasadniona. Dlatego uważam, że 
należy uważnie słuchać tego, co kto mówi a nie patrzyć na to, kto to mówi. Zdaję 
sobie w pełni sprawę z tego, że nie da się wszystkiego załatwić od razu, ale 
przynajmniej starać się małymi krokami zmienić to, co od nas zależy. I jeszcze mała 
uwaga do przewodniczącego obrad – proszę nie sugerować nikomu, aby nie czytał 
wiadomości w Internecie. 
- Przewodniczący obrad - informacja przygotowana przez pracowników GZOS była 
dokładnie taka, o jaką prosiła pani radna. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący - proszę nie upraszczać pewnych 
spraw, bo od lipca do stycznia jest naprawdę dużo czasu. 
- Przewodniczący obrad – w maju podjęli śmy uchwały o reorganizacji placówek 
oświatowych, z mocą obowiązującą od 1 września, to skąd mieliśmy wiedzieć już w 
lipcu, jakie będą z tego tytułu oszczędności?  
- Radny Stanisław Wcisło – mnie chodziło wyłącznie o kalkulację i prognozy, czyli o 
dane na etapie planowania, a nie o konkretną kwotę. 
- Przewodniczący obrad – nie można mówić, że reforma nie przyniosła żadnych 
oszczędności. Wypowiedzenia z pracy otrzymało 11 nauczycieli zatrudnionych na 
czas określony. I to jest dla nas czysty zysk. Apeluję w związku z tym do pana 
przewodniczącego komisji rewizyjnej o wycofanie rezygnacji. 
- Radny Kazimierz Banasik – decyzję w tej sprawie pozostawiam radzie gminy. 
- Radna Maria Woźniak – ponieważ poruszamy się w obszarze oświaty zacytuję panią 
kurator: „samorządy wiedząc o złych wynikach egzaminów – nic z tym nie robią”. 
Należałoby w związku z tym zapytać dyrektorów szkół, czy jest jakakolwiek 
wzmianka (np. w protokołach z hospitacji) mówiąca o złych wynikach dydaktycznych 
danego nauczyciela. Bo jeżeli nauczyciel osiąga takie wyniki – może to być podstawą 
nawet do jego zwolnienia. Nauczyciele otrzymują nagrody z „kolejki”, a powinni 
dostawać ci, którzy osiągają dobre wyniki. Bo nagroda ma motywować nauczyciela do 
jeszcze wydajniejszej pracy. Wracam raz jeszcze do tego „nieszczęsnego” egzaminu z 
języka rosyjskiego. Gimnazjum w Gnojnie było jedyną szkołą w powiecie buskim, w 
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którym uczniowie pisali egzamin z tego języka a nie z języka angielskiego. Apeluję do 
wszystkich – uczyńmy wszystko, aby to zmienić! 
- Radny Kazimierz Banasik – język angielski jest bardzo ważny dla każdego młodego 
człowieka – dlatego w pełni popieram to, co powiedziała moja przedmówczyni. 
- Radny Jerzy Klamczyński – nawiązując do wypowiedzi pani radnej – w dobie wyżu 
demograficznego do pracy w szkołach byli przyjmowani wszyscy nauczyciele, bez 
względu na wykształcenie i kompetencje. Teraz jest niż demograficzny i praktycznie 
nic się z tym nie da zrobić, bo nauczyciele są chronieni przepisami ustawy „Karta 
Nauczyciela”. 
- Radny Stanisław Wcisło – zwracam się do pana radnego z apelem o wycofanie 
wniosku. Wtedy nie będziemy musieli głosować. 
- Radny Kazimierz Banasik – to jest przywilej demokracji. 
- Wójt gminy – odniosę się do rezygnacji pana radnego. Jeżeli pan uważał, że coś jest 
nie tak – należało zwołać posiedzenie komisji z moim udziałem i wszystkie sporne 
kwestie wyjaśnić. Teraz czuję się tak, jakby z mojego powodu chciał pan zrezygnować 
z  pełnionej funkcji. Musicie państwo wiedzieć, że wiele rzeczy zastałam. I do takich 
należy m.in. sprawa wynagrodzeń i ogromnych dysproporcji między jednymi a  
drugimi pracownikami. Zdaję sobie sprawę z tego, że jest to trudny i budzący wiele 
kontrowersji temat, ale jako szef jednostki będę musiała się z nim zmierzyć. 
- Radny Kazimierz Banasik – proszę tego nie traktować w tych kategoriach. Uważam, 
że słusznie postąpiłem, działając z zaskoczenia. 
- Przewodniczący obrad – jak słusznie zauważył radny Stanisław Wcisło 
przewodniczącego komisji rewizyjnej powołuje rada. W związku z tym proponuję 
wycofanie wniosku. Kwestie podniesione przez pana są słuszne, a teraz pora na 
rozwiązywanie problemów. Gdybyśmy się przychylili do wniosku to by oznaczało, że 
się z nimi nie zgadzamy. 
          Po wysłuchaniu wszystkich głosów w dyskusji – przewodniczący obrad poddał 
wniosek pana radnego Kazimierza Banasika pod głosowanie. 
„Za” przyjęciem rezygnacji nikt nie głosował, „przeciw” - głosowało 11 radnych, 
nikt nie „wstrzymał się” od głosu. 
 
Do punktu 15-go. 
 
           Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
           Do zgłoszonych wniosków na sesji w dniu 14. czerwca 2013 r. odnieśli się 
kolejno: 
- pani skarbnik przedstawiła informację o sprzedanym majątku gminy w latach 
2011/2012 oraz wykaz planowanych do sprzedaży nieruchomości w roku 2013, 
stanowiący załącznik do protokołu (wniosek zgłoszony przez radnego Stanisława 
Wcisło);  
- radna Maria Woźniak zwróciła się do sekretarza gminy z prośbą o przygotowanie dla 
komisji co najmniej dwóch projektów statutu gminy; - przewodniczący obrad 
zasugerował dwa rozwiązania: statut opracuje pan prawnik i radni się do niego 
odniosą, albo rada powoła 5-osobową komisję statutową, w skład której wejdą 
przewodniczący stałych komisji rady oraz radna Maria Woźniak; - natomiast radny 
Krzysztof Musiał zaproponował, aby projekt statutu gminy opracował prawnik, a  



 14 

radni podczas wspólnego posiedzenia komisji nanieśli poprawki; - przewodniczący 
rady zadeklarował, że kwestia dotycząca statutu (w takiej, lub innej formie) będzie 
procedowana na najbliższej sesji; 
- pani wójt stwierdziła: 
- na drogę obok nowego pawilonu DPS zostanie dowieziony kamień (wniosek radnej 
Marii Woźniak); 
- w sprawie kierowców samochodów ciężarowych, którzy nie respektują znaków 
drogowych, zostało skierowane pismo do Powiatowego Zarządu Dróg w Busku-
Zdroju (wniosek pani sołtys z Wólki Bosowskiej); 
- pozostałe wnioski (m.in. koszenie poboczy przy drogach gminnych i powiatowych 
oraz dowóz kruszywa) zostaną zrealizowane w najbliższym czasie. 
 
Do punktu 16-go. 
 
            Wolne wnioski zgłosili: 
- sołtys Marian Okraj oznajmił, że chęć przystąpienia do projektu budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków zadeklarowało 20 właścicieli nieruchomości; - 
ponadto zwrócił się z prośbą o wykoszenie poboczy i usunięcie krzewów, przy wąskiej 
i krętej drodze, Gnojno-Pożogi; 
- do ostatniej kwestii odniosła się pani wójt i oświadczyła, że inwestor rozpocznie 
budowę chodników od miejscowości Gnojno; 
- sołtys Józef Sojda zapytał, ile osób z Woli Zofiowskiej złożyło deklaracje w sprawie 
budowy oczyszczalni; - poza tym wniósł o zamknięcie dla ruchu drogi Skadla - Wola 
Zofiowska i dowóz kruszywa; 
- pani wójt odpowiedziała, że nie dysponuje tak precyzyjnymi danymi, ale w sumie z 
4. miejscowości, czyli z Woli Zofiowskiej, Grabek-Małych, Jarząbek i Zofiówki, 
wpłynęły 43 deklaracje; - przy drodze  zostaną ustawione znaki drogowe, wyłączające 
ten odcinek z ruchu; 
- pani Renata Kostur powiedziała, że pojawiły się informacje, że oczyszczalnie będą 
generować duże koszty związane ze zużyciem prądu; postulowała w związku z tym o 
zorganizowanie zebrania z mieszkańcami wsi Zofiówka; 
- pani wójt zasugerowała ustalenie terminu spotkania, w którym wezmą udział 
przedstawiciele samorządu; 
- pani Maria Jabłońska zapytała, czy po terminie będą przyjmowane deklaracje w 
sprawie budowy oczyszczalni i dlaczego wzrosła cena za montaż urządzeń oraz 
wniosła o zorganizowanie spotkania na ten temat; - zgłosiła problem źle wykonanych 
prac, przy przydrożnej figurze, których termin gwarancyjny mija w październiku br. i 
oznajmiła, że wykonawca nie odbiera pism w tej sprawie; 
- pani wójt odpowiedziała, że nie ma żadnych przeciwwskazań, aby zorganizować 
spotkanie wyjaśniające dla mieszkańców miejscowości Wólka Bosowska i Ruda; co 
do drugiej kwestii – zasugerowała powtórne wysłanie pisma; 
- pani Agnieszka Rogala zwróciła się z prośbą o wycięcie krzewów rosnących 
naprzeciwko posesji pana Rogali w Januszowicach oraz o dostarczenie kruszywa; 
- radna Maria Woźniak zapytała, jakie są plany pani wójt dotyczące remontu budynku 
Ośrodka Zdrowia w Gnojnie, który przy odremontowanych budynkach: Urzędu 
Gminy i OSP wygląda jak slums?; 



 15 

- w odpowiedzi pani wójt stwierdziła, że do Urzędu Marszałkowskiego zostały 
przesłane dokumenty dotyczące planów inwestycyjnych, przewidzianych do realizacji 
na terenie gminy Gnojno. Priorytetową inwestycją jest kanalizacja oraz 
termomodernizacja pozostałych obiektów użyteczności publicznych, w tym ośrodków 
zdrowia, szkół i świetlic wiejskich; kwota refundacji może wynieść nawet do 90%; 
poza tym w ramach środków, stanowiących oszczędności poprzetargowe zostanie 
zlecone wykonanie dokumentacji projektowej; 
- radny Gustaw Treliński zapytał, czy rodzinie wieloosobowej należy się więcej, niż 
jeden worek na odpady segregowane; 
- pani wójt odpowiedziała, że należy cierpliwie czekać, bo w tej chwili jest to towar 
deficytowy; dodała, że kwestia worków zostanie wkrótce rozwiązana; 
- pani Beata Wcisło zapytała z kolei, czy będą czyszczone rowy melioracyjne; 
- pani wójt udzieliła twierdzącej odpowiedzi i dodała, że zakup paliwa do koparki 
będzie się odbywał w ramach środków z funduszu sołeckiego; 
- pani Beata Boś monitowała w sprawie realizacji wniosku dotyczącego ustawienia 
znaków drogowych z nazwą miejscowości Maciejowice i ograniczających prędkość, 
przy drodze powiatowej Skadla – Bronina, i o wykoszenie poboczy przy tej drodze; 
- pani wójt zapewniła, że pan starosta zgłosił ww. wnioski do Powiatowego Zarządu 
Dróg i dodała, że będą one zrealizowane; 
- pan sołtys z Pożog zwrócił się z pytaniem, co ma zrobić z trzema pojemnikami na 
śmieci, ustawionymi obok zbiornika ppoż. i we wsi; 
- pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że każdy mieszkaniec ma zabrać swoje śmieci, 
natomiast pojemniki należy zlikwidować; 
- radny Jerzy Klamczyński wniósł o usunięcie drzew, rosnących w pasie drogowym i 
utrudniających przejazd; drzewa są własnością pani Aleksandry Trzebińskiej. 
             Przed zakończeniem obrad pani wójt zaprosiła wszystkich, wraz z rodzinami, 
na dożynki powiatowe, które odbędą się w dniu 01. września 2013 r. w Gnojnie. 
 
Do punktu 17-go. 
 
             Ponieważ wszystkie punkty porządku zostały omówione – przewodniczący 
obrad – pan Piotr Terlecki – dokonał zamknięcia XXX sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                  Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                     Piotr Terlecki 
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